
Vergadering raadscommissie Regionaal beleid
NOTULEN

Plaats Provincieraadzaal Datum 12/03/2024
Voorzit(s)ter Manu Claes Aanvangsuur 13:15 uur

Aanwezig Manu Claes (voorzitter), Lena Ghysels, Hilde Kaspers, Linda Van den Eede
Marc Wijnants, Geertrui Windels, Eddy Poffé, Tie Roefs, Marc Florquin, Willy Smout, Joris Van den 
Cruijce, Steven Elpers, Luka Augustijns, Françoise Devleeschouwer, Bart Nevens, Ann Schevenels, 
Gunther Coppens, Jelle Van Lommel, Jan Boon, Tom Vanquaethem, Karima Arredouani (verslag)

Verontschuldigd Lucia Dewolfs, Ella De Neve, Tania Gilson

Agendapunten
Voorzitter Manu Claes meldt dat de voorzitter Lucia Dewolfs en ondervoorzitter Ella De Neve 
verontschuldigd zijn. Er werd hem gevraagd om deze vergadering voor te zitten. 

1 Goedkeuring van het verslag van de vorige vergadering
Het verslag van 5 december 2023 wordt goedgekeurd. Er zijn geen opmerkingen. 

2 Vernieuwen stookplaats en energiebesparende ingrepen PISO
Gedeputeerde Bart Nevens meldt dat het hier gaat om technische ingrepen die passen binnen onze 
beleidsvisie rond patrimonium. In de scholen worden energiebesparende maatregelen genomen. Dit 
dossier gaat specifiek over de renovatie van de stookplaats die einde levensduur is.  Er wordt ook 
ingezet op isolatie om energieverlies te vermijden.  Daarnaast wordt er ook gekeken naar AGION 
subsidies om deze investering te financieren. 
Jelle Van Lommel, deskundige dienst gebouwen, geeft een toelichting aan de hand van een 
presentatie. 

Willy Smout vraagt wat het rendement is van de oude en de nieuwe stookketel.
Jelle Van Lommel antwoordt dat bij de oude stookketel het rendement 90% was, maar dit is nu veel 
lager door ouderdom en slijtage. De nieuwe installatie heeft een rendement van 96-97%, dit is 10-15% 
verbetering t.o.v. van de oude installatie.

Willy Smout informeert naar de asbest-inventaris en de resultaten ervan. Het is belangrijk om dit mee 
te nemen. 
Jelle Van Lommel is niet betrokken bij het opmaken van deze inventarissen. Hij vermoedt dat de 
architecten hier wel van op de hoogte zijn. 
Gedeputeerde Bart Nevens bevestigt dat er voor elk gebouw een asbest-inventaris is opgemaakt, dit 
is wettelijk verplicht. Als er asbest in de isolatie zit, zal dit zeker meegenomen worden in het bestek. In 
dit dossier is dit waarschijnlijk geen probleem. Hij geeft ook aan dat de aannemers dit steeds 
professioneel aanpakken. 



Jelle Van Lommel bevestigt dat op de stookplaats zelf geen asbest aanwezig is.

Marc Florquin vraagt of er een Agion subsidie is aangevraagd.
Jan Boon, diensthoofd onderwijs, bevestigt dat de subsidie wordt aangevraagd. Deze subsidie dekt 
60% van de uitgaven, dit komt op ongeveer 480.000-500.000 euro. 

Voorzitter Manu Claes gaat na of er vragen zijn.

Er zijn geen vragen meer.

Advies: het dossier mag voorgelegd worden aan de provincieraad.

3 Uittreding provincie Vlaams-Brabant uit EcoWerf: afhandeling.
Gedeputeerde Ann Schevenels meldt dat de provincies in 2018 moesten uittreden uit de 
intercommunales. Voor dit dossier werden dezelfde principes toegepast als bij de andere uittredingen.  
De provincie ontving reeds een cashbetaling van 216.197,30 euro. Dit bedrag werd bepaald door de 
nominale waarde van de aandelen (dit is de volledig gestorte bijdrage van de provincie in het kapitaal 
van EcoWerf bij opstart, nl. 348.033,67 euro) te verminderen met de achterstallen van de provincie in 
de statutair bepaalde bijdragen in de werkingskosten (131.836,37 euro, dit is een bijdrage van 0,062 
euro per inwoner van het werkingsgebied van EcoWerf, en dit voor de jaren 2014 tot en met 2018). 
Maakt – naast de betaling in cash – ook deel uit van het ontwerp van akkoord dat aan de 
provincieraad wordt voorgesteld: een streekfonds dat zal worden aangewend om te investeren in 
emissievrije voertuigen voor het vervoer van containers uit de containerparken van EcoWerf. Dit 
streekfonds bevat een bedrag van 1.131.000 euro. Dit is – afgerond – het verschil tussen de nominale 
waarde, waarvoor de provincie dus cash werd vergoed, en het provinciaal aandeel in het eigen 
vermogen exclusief de niet afgeschreven kapitaalsubsidies.
Tom Vanquaethem, bestuurssecretaris bij de dienst economie, geeft een toelichting aan de hand van 
een presentatie. Hij licht het voorstel van de financiële afhandeling in twee delen (cash en 
streekfonds, zie hierboven) toe, en het doel en de modaliteiten van het streekfonds. 

Willy Smout wijst erop dat een toewijzing van middelen van het streekfonds, volgens de modaliteiten 
die in dit ontwerp van akkoord zijn bepaald, zal kunnen plaatsvinden louter mits instemming van 
deputatie. Het gaat hier nochtans om een groot bedrag van ruim 1,3 miljoen euro. Bedragen van deze 
grootorde worden normaal gezien op de provincieraad goedgekeurd. Dit dossier goedkeuren zou 
resulteren in een bijkomende delegatie van bevoegdheden naar deputatie. Hij zou dit graag willen 
wijzigen. 
Gedeputeerde Ann Schevenels verduidelijkt dat het project verschillende onderdelen heeft, waar 
deputatie stelselmatig, in alle deelstappen mee zal beslissen, dit is zo bepaald in het voorstel van 
dading. 
Willy Smout zou graag jaarlijks een overzicht hebben, zeker gezien de ervaringen met andere 
streekfondsen o.a. PBE.  
Gedeputeerde Ann Schevenels bevestigt dat Ecowerf een jaarverslag en eindverslag zal opmaken, 
waardoor er meer zekerheid is. Ze begrijpt de bezorgdheid gezien de situatie met PBE.
Tom Vanquaethem geeft aan dat hier met de juridische dienst werd afgestemd zodat de deputatie 
meer controle heeft op de uitgaven dan in het PBE-streekfonds. De toewijzing van de middelen wordt 
door deputatie goedgekeurd. De middelen staan op een aparte rekening van EcoWerf, in de 
boekhouding op te nemen in de rubriek beschikbare reserves. Het doel van het fonds is specifieker 
omschreven dan voor het PBE-fonds, nl. voor de transitie naar emissievrije vrachtwagens. De 
deputatie kent de middelen niet toe op eigen budget, het is technisch gezien geen subsidie, en 
daarom staan de middelen los van de meerjarenplanning en de goedkeuring ervan op de 
provincieraad. Met de goedkeuring van de dading echter, wordt meteen aan de provincieraad de 
goedkeuring gevraagd om de middelen van het streekfonds te bestemmen voor het project voor de 
aankoop van de emissievrije voertuigen, met de garanties van controle door de deputatie. 
Willy Smout staat erop dat de grote uitgaven, boven 100.000 euro, in het streekfonds ook op de 
provincieraad worden goedgekeurd.
Gedeputeerde Ann Schevenels wijst erop dat deze regel hier niet van toepassing is. De uitgaven 
komen niet vanuit de provinciale middelen. Het geld blijft bij EcoWerf. Bekrachtiging van de besteding 
van de middelen op de provincieraad zou het proces ook vertragen.



Willy Smout vindt het niet kunnen dat dit bedrag van 1,3 miljoen kan uitgegeven worden zonder de 
provincieraad hierbij te betrekken.  Het oprichten van dit fonds mag de democratische controle niet 
omzeilen. Hij verwijst hier naar de situatie met de uittreding uit PBE.
Tom Vanquaethem antwoordt dat er nu veel meer controle is over het fonds dan in het geval van PBE. 
In het voorstel van dading met PBE wordt onder meer de vereiste opgenomen dat de deputatie 
goedkeuring moet voorzien van de uitgaven. Met dit dossier vraagt de deputatie aan de provincieraad 
om een mandaat om dit project verder op te volgen en de besteding van het fonds te controleren. De 
deputatie kan tussenkomen in de besteding van deze middelen en er mee op toezien dat deze terug 
in de streek worden geïnvesteerd. 
Willy Smout wil dat de uitgaven uit het streekfonds op dezelfde manier worden behandeld als de 
uitgaven van de provincie. 
Gedeputeerde Ann Schevenels geeft aan dat het streekfonds, en ook de modaliteiten met betrekking 
tot de uitgave ervan, een resultaat is van de onderhandelingen.

Marc Florquin vraagt wat er gebeurt als de middelen in het streekfonds niet voldoende zijn.
Gedeputeerde Ann Schevenels antwoordt dat zolang het streekfonds gebruikt wordt, er geen andere 
provinciale subsidies worden toegekend voor deze projecten. EcoWerf kan en zal wel Europese en 
Vlaamse subsidies aanvragen. Als het geld op is, kunnen er terug provinciale subsidies aangevraagd 
worden. 
Tom Vanquaethem verduidelijkt dat dit technisch geen subsidie is, maar middelen die als 
cofinanciering dienen voor de aankoop van de voertuigen. Er wordt verwacht dat deze voertuigen 
tegen eind 2027, begin 2028 worden aangekocht. De dienst economie volgt dit nauw op en zal – zo is 
formeel bepaald in het voorstel van dading – een adviseur afvaardigen bij de verdere uitwerking. Deze 
adviseur, de bestuurssecretaris innovatie, is nu al betrokken bij het voortraject.
Gedeputeerde Ann Schevenels merkt op dat dit een voordeel is voor de deelnemende gemeenten, de 
uitstoot van CO2 wordt verminderd. 

Tie Roefs is altijd voorstander geweest voor het oprichten van een (klimaat)fonds. Zij deelt echter de 
bezorgdheid m.b.t. de controle van de provincieraad over de besteding van de middelen, en vindt ook 
de mandatering niet zo zelfsprekend. Ook zij vraagt om met EcoWerf te bekijken voor een 
terugkoppeling naar de raadscommissie en goedkeuring door de raad voor de grote bedragen. 
Gedeputeerde Ann Schevenels geeft aan dat het jaarverslag op de raadscommissie jaarlijks kan 
toegelicht worden. Ze is geen voorstander van een goedkeuring door provincieraad. Het zal een taak 
zijn van het volgende bestuur om de delegaties van bevoegdheden te bekijken. 
Willy Smout wil regelmatig een overzicht krijgen van de evolutie van alle streekfondsen tot ze 
uitgedoofd zijn. 
Gedeputeerde Ann Schevenels is voor de PBE niet bevoegd. Ze neemt de opmerking mee naar de 
deputatie. Ze stelt voor om 1 keer per jaar de streekfondsen toe te lichten.

Linda Vandeneede vraagt wat er gebeurt als het geld niet op is. 
Gedeputeerde Ann Schevenels verwacht dat het budget nog voor 2030 zal op zijn. 
Gedeputeerde Bart Nevens voegt nog toe dat deze investeringen helpen om de klimaatdoelstellingen 
te behalen.  Dit komt de gemeenten ook ten goede bij het behalen van de doelstellingen in het 
burgemeestersconvenant. Deze situatie komt zowel de gemeenten, EcoWerf, de vennoten en de 
provincie ten goede. Hij gaat ook akkoord om te rapporteren en een stand van zaken te geven van 
alle streekfondsen aan de raadscommissie en provincieraad. Hij zal dit bespreken met zijn collega’s in 
de deputatie. 

Gedeputeerde Ann Schevenels stelt voor om jaarlijks de streekfondsen toe te lichten op de 
raadscommissie. Ze stelt voor om de vraag om rapportering over het streekfonds bij PBE op te nemen 
met de dienst Europa, die naar aanleiding van de werking rond ‘Smart Region’ dit fonds opvolgt, en 
met gedeputeerde Tom Dehaene.
Gedeputeerde Bart Nevens merkt op dat veel gemeenten het streekfonds PBE hebben gebruikt voor 
energiezuinige led straatverlichting. Hij gaat akkoord om ook de stand van zaken van PBE toe te 
lichten op de raadscommissie. 

Voorzitter Manu Claes gaat na of er nog vragen zijn.

Er zijn geen vragen meer.



Advies: het dossier mag voorgelegd worden aan de provincieraad.

4 Rondvraag
Voorzitter Manu Claes deelt mee dat de volgende raadscommissie, onder voorbehoud van 
agendapunten, doorgaat op 16 april 2024.

Datum volgende vergadering 16 april 2024 (onder voorbehoud van agendapunten)
Einduur van de vergadering 14:00 uur

De secretaris, De voorzitter,

Karima Arredouani Manu Claes


